
Marad minden a régi, mégis évrôl

évre megújulva várja egyre bôvülô

közönségét a Magyar Szimfonikus

Körkép. A Mûvészetek Palotájának

nagyzenekari sorozatának kellôs

közepén jártunk, amikor megkeres-

tük Csonka Andrást, az intézmény

vezérigazgató-helyettesét, aki

elmondta, milyen újításokkal igyek-

szik még vonzóbbá tenni a mûsort 

a szervezôgárda már idén is, de

fôképp jövôre.

y Amikor beszélgetünk, már hét kon-
certen túl vagyunk és elôttünk van még
kilenc elôadás a Magyar Szimfonikus
Körképbôl. Változott valamit a koncep-
ció idén?

A koncepció nem változott, továbbra is a
hazai, hivatásos szimfonikus zenekarokat
hívjuk meg a körképbe. Most is egyetlen
kérésünk volt az együttesek felé a mûsort
illetôen, az, hogy koncertjükön egy magyar
kortárs mûvet is játsszanak el. Összeállítot-
tunk egy listát arról, hogy eddig milyen
kortárs darabok hangzottak el a Mûvésze-
tek Palotájában, és ezt figyelembe véve ké-
szítettünk egy „étlapot”, amelyrôl a zeneka-
rok választhatják ki az általuk eljátszani
kívánt mûveket. A tudatos mûsorpolitikával
igyekeztünk ráirányítani a figyelmet olyan
szerzôkre, illetve mûvekre, amelyeket még
nem hallhatott nálunk a közönség. Például

Balassa Sándornak még egyetlen alkotása
sem hangzott el a MûPában, de több nevet
is sorolhatnék. Ez a szándék valójában majd
a 2010-es körképre fog célt érni, annak a
programján már most dolgozunk, és azon
reményeink szerint sokkal jobban látszik
majd ez a tudatos mûsorfelépítés. A koordi-
náció másik része volt, hogy igyekeztünk
elkerülni a párhuzamosságokat a repertoár-
ban. Idén a Haydn-év miatt nagyon sok
zenekar választott Haydn-darabokat, de
nem szerettük volna, hogy emiatt nagyon
hasonló legyen a program, és ezt szeren-
csésen sikerült is elkerülni.

y Milyen volt a kortárs menü fogad-
tatása?

Egyértelmûen pozitív. Körmendy Ferencet
kértük meg arra, hogy segítsen azÛ„étlap”
összeállításában. Ô sokáig a Bartók Rádió
szerkesztôje volt, maga is zenész és sokat
foglalkozik kortárs zenével, így nem esett
nehezére ez a munka. Mint utóbb kiderült,
a lista a zenekarvezetôknek is fontos tám-
pontot adott, és nagy volt a rácsodálkozás is
amiatt, hogy bizonyos szerzôkrôl, mûvekrôl
kiderült, még nem játszotta ôket nálunk
senki; több darab már rögtön a megbeszé-
lésen „elkelt”.

y A közönség hogy fogadja a kortárs da-
rabokat?

A kortárs mûvekkel nem könnyû közönsé-
get csalogatni, de mivel nagyon szép klasz-
szikus mûsorokat állítottak össze melléjük a
zenekarok, így a program eladhatóvá válik.
Egyébként a sorozat beérni látszik, hiszen
amíg a kezdetekkor komoly nehézségeink
is adódtak a jegyértékesítéssel, addig mára
ez egyre kevésbé okoz problémát. Maguk
az együttesek is nagyon komolyan veszik a
helyi közönség mozgósítását. Más a helyzet
azokkal a zenekarokkal, amelyek egyéb-
ként is fel szoktak lépni a MûPá-ban, ôk
jobban tudnak támaszkodni állandó közön-
ségükre. Minden elôadásról igyekszünk
professzionális felvételt készíteni, és most

alakul egy együttmûködés a Magyar Televí-
zióval is. Bízunk benne, hogy még ha nem
is teljes egészükben, de több körképes kon-
certet le fognak adni.

y Van-e változás a fellépôket illetôen?
Nagyon fájlaljuk, de a Magyar Rádió szimfo-
nikus zenekara lemondta a körképes sze-
replést, mivel a koncertjük éppen a zene-
kari tagok meghallgatásának idejére esett
volna. Így a tavalyi tizenhét koncerthez ké-
pest most eggyel kevesebb lesz. Jövôre lesz
egy váltás, a programban szereplô „kakukk-
tojás”, a Budapesti Vonósok helyett 2010-
ben a Liszt Ferenc Kamarazenekart hívjuk
meg, hiszen, bár ôk sem alkotnak teljes
szimfonikus zenekart, de szintén tudnak
olyan repertoárt hozni, amely beleillik a
körképbe. Nagy örömünkre szolgál továb-
bá, hogy 2010-ben a Budapesti Fesztiválze-
nekar is csatlakozik a Magyar Szimfonikus
Körképhez.

y Hogy alakul a jövôben a Wagner-pro-
dukció? Továbbra is a Rádiózenekarban
gondolkodik a MûPa?

A Ringet a Rádiózenekar tudja a legjobban
Magyarországon, ezt a tizennégy órányi
zeneanyagot most valamelyik másik
együttesnek átadni azzal, hogy tanulja meg,
úgy gondolom, luxus lenne. Én számítok rá,
hogy jövôre még meg tudjuk oldani a
Rádiózenekarral a Ringet, de a 2010-es új
bemutatót, a Trisztánt már a Magyar Állami
Operaház zenekarával fogjuk megvalósí-
tani. Késôbb valószínûleg lekerül majd a
Ring a repertoárról és más, új produkció jön
be helyette, de hogy abban a Rádiózenekar-
nak lesz-e szerepe, azt most nem tudnám
megmondani.

y Hosszabb távú együttmûködés is kilá-
tásban van az Operaházzal, igaz?

Igen, de egyelôre csak a Trisztánról szüle-
tett megállapodás, a további tervekrôl még
tárgyalásokat folytatunk.
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